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De Openbare Bibliotheek van Herzele werd 
op vrijdag 4 april uitgeroepen tot Beste 
Bibliotheek van Vlaanderen en Brussel. Volgens 
het unaniem besluit van de jury ging de prijs 
naar de bibliotheek waar medewerkers zo min 
mogelijk achter de balie zitten en waar het hen 
zelfs lukt om de dames van de lokale breiclub 
met een boek naar huis te laten gaan.

De Openbare Bibliotheek van Herzele werd uitgeroepen tot 
Beste Bibliotheek van Vlaanderen en Brussel, waren jullie aan-
vankelijk verrast door de nominatie? 
Twee jaar geleden hadden we de Oost-Vlaamse prijs van 
Boekegem gewonnen en we zagen dat die jury zeer onder de 
indruk was van onze huisvesting en onze werking. Het was dus 
ook niet verwonderlijk dat ook deze keer de jury in de wolken 
was met onze bibliotheek. We wisten dat we hoogst waarschijn-
lijk de finale zouden halen, maar dat het er zou om spannen 
omdat ook bibliotheken als Bree, Kalmthout, Kortrijk en Puurs 
er nog bij zaten. Dat we uiteindelijk tot de drie beste bibliothe-
ken zouden behoren werd bevestigd door het bezoek van een 
zeskoppige jury. Maar zelfs dan nog bleven we in het ongewisse. 
Pas op het moment van de bekendmaking viel de ontknoping.

Hoe beleefden jullie de prijsuitreiking? 
Het was alvast heerlijk om met een grote delegatie vanuit 
Herzele in het Vlaamse Parlement ontvangen te worden. De 
lovende woorden van de voorzitter deden enorm deugd als 
bevestiging van ons werk. Het bibteam, ikzelf en ons gemeen-
tebestuur (want Burgemeester Van Tittelboom, de gemeente-
secretaris en Sofie Hoefman, schepen van Cultuur, waren er ook 
bij) vlogen mekaar meteen in de armen. Het was een deugd-
doend en emotioneel moment. Onze schepen moest een traan-
tje wegpinken. 

Welke reacties kregen jullie op de overwinning? 
Meteen na de uitreiking hebben we uiteraard de pers op de 
hoogte gebracht, maar meteen kregen we de ene sms na 
de andere met felicitaties van collega’s, vrienden en familie. 
Ongelooflijk hoe snel het nieuws zich verspreidde. Iedereen 
wilde vertellen hoe terecht deze bekroning was voor onze bib. 
Er was na de bekendmaking nog een receptie, maar ik werd 
zoveel opgebeld dat ik nauwelijks een glas wijn heb kunnen 
drinken. Het was heel fijn om zoveel toffe en sportieve reacties 
van vele collega’s te krijgen. Je ziet dat zoiets echt leeft in onze 
sector. Bibliotheken zijn in Vlaanderen de vanzelfsprekendheid 
zelf en men vergeet om die ook eens in schijnwerpers te zetten. 

In 2012 wonnen jullie ook al Boekegem, wat maakt de biblio-
theek van Herzele zo uniek? 
Onze bibliotheek is een deel van de Wattenfabriek. Naast de 
bibliotheek hebben we ook een academie voor muziek woord 
en dans, een tekenschool, een jeugdhuis, de lokale radio, de 
dienst Cultuur en Jeugd in huis en daar bovenop beschikken we 

nog over een feestzaal en een multimediazaal, Daarom zijn we 
meer een cultuurhuis dan zomaar een bibliotheek. Wat ons tel-
kens weer onderscheidt is de nauwe samenwerking tussen deze 
partners. Het is in onze werking ingebakken. We doen zo veel 
als mogelijk samen met interne, maar ook met externe partners, 
zoals sociale en culturele verenigingen, gezinsbonden, senio-
rengroepen, scholen enz, dat maakt dat we goed ingeburgerd 
zijn in onze gemeente. Daarnaast, en dat is een minstens even 
bepalende factor, kan ik rekenen op een professioneel en zeer 
enthousiast bibliotheekteam, dat het helpen van de bezoekers 
als hun eerste en voornaamste taak ziet.

En hoe proberen jullie als team het verschil te maken? 
Ons team bestaat uit ervaren mensen en nieuwelingen, jonge 
mensen en anciens en elk heeft zijn bijzondere interesses en 
competenties. Het is een diverse ploeg waarin ze elkaar zeer 
goed aanvullen. Belangrijk is dat iedereen zijn eigen compe-
tenties mag gebruiken om de bib boven het alledaagse uit te 
tillen. Daarbij af en toe een schouderklopje krijgen doet won-
deren. Het lijkt een kleinigheid, maar elke bezoeker begroeten 
met zijn of haar voornaam schept een nauwere band met die 
bezoeker en daar willen we ook voor gaan. Onze bezoekers en 
het personeel zijn één grote familie en dat merken we nu ook 
aan de vele felicitaties die we hier in de bib krijgen. Pas op, het 
is niet altijd rozengeur en maneschijn. We hebben ook onze con-
flicten, maar we hebben een cultuur ontwikkeld waarbij goede 
afspraken en overleg centraal staat. Ik verwacht van het team 
een verregaande loyaliteit. Ik speel als bibliothecaris niet de 
baas, maar eerder de coördinator, de verbindingsman en soms 
ook de pispaal. Ja, dat hoort er ook bij. Ik heb in ieder geval de 
wijsheid niet in pacht en ik laat mijn mensen doen waar ze goed 
in zijn (vaak beter dan ikzelf). Ze weten dat ze op mij mogen 
rekenen als er verantwoordelijkheid moet genomen worden of 
als ze op problemen stuiten. Dat maakt dat we een team zijn 
dat die term waardig is.

Doorslaggevend voor de jury waren de inrichting, het multi-
functionele gebruik van de ruimte en kwaliteit en presentatie 
van de collectie. Hoe bewaken jullie de kwaliteit?
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Sofie Hoefman,   
ScHepen van cultuur Herzele

Hoe voelt het om als gemeente de Beste 
Bibliotheek van vlaanderen en Brussel te heb-
ben? 
We beschouwen het als een hele eer, als een 

bekroning op het harde werk dat er voorafge-

gaan is aan de realisatie van de Wattenfabriek. 

De titel is in de eerste plaats een eerbetoon aan 

het team van de bibliotheek, en ook van alle dien-

sten die in het gebouw zitten. Onze mensen wer-

ken nl. dagelijks hard om van de Wattenfabriek 

een echte thuis te maken. 

wanneer pikte het lokale bestuur het verhaal 
van de Beste Bibliotheek van vlaanderen en 
Brussel op? 
Op 12 en 13 september 2013 tijdens Informatie 

aan zee in Oostende, een initiatief van de VVBAD. 

Kan de verkiezing tot Beste Bibliotheek van 
vlaanderen en Brussel een impact hebben op 
het beleid? 
Deze titel is enerzijds een waardering van wat we 

al doen; een bevestiging dat “we al goed bezig 

zijn”, maar het stimuleert ons zeker ook om het 

steeds beter te proberen doen. Dit betekent 

vooral dat we, ook op beleidsniveau, kritisch en 

creatief moeten blijven. De verwachtingen naar 

onze bib zullen nu ook hoog/hoger liggen, dus 

blijft het — zoals altijd — essentieel dat we als 

beleidsmaker blijven luisteren naar onze bezoe-

kers, medewerkers … Want zij zijn de mensen 

voor wie we het doen; zonder hen kan de bib 

geen ‘thuis’ zijn. 

Hoe zien jullie de toekomst van jullie openbare 
bibliotheek? 
Volgens ons wordt de bibliotheek meer en meer 

een thuishaven, een ontmoetingsplaats, waar 

er “ook nog gelezen kan worden”. In essentie 

gaat het in de bib nog steeds om literatuur en 

taal, maar meer dan ooit merk je hoe de biblio-

theek veel meer wordt: een rustplek, een thuis, 

een sociale basis … Naast de uitdagingen rond 

digitalisering, denken we dat vooral de laagdrem-

peligheid en de warmte van een bib essentieel 

zullen blijven.

Door deze titel binnen te halen kregen we de bevestiging : jul-
lie zijn goed bezig, doe zo voort! Dus doen we voort zoals we 
bezig zijn. Regelmatig de collectie saneren, open staan voor 
nieuwe initiatieven vanuit personeel of bezoekers (denk maar 
aan onze breiclub), mikken op brede samenwerkingen en inha-
ken op evoluties als sociale media, e-books. Niet vies zijn van 
vernieuwende experimenten vind ik persoonlijk voor bibliothe-
ken zeer belangrijk. We zijn bijvoorbeeld deze week gestart met 
een boekenruilkast in het station. Wat het zal worden weten 
we nog niet, maar dergelijke dingen moet je gewoon doen. In 
de marge kan ik zeggen dat we een vertelweek aan het voor-
bereiden zijn die zelfs internationale allures moet krijgen, maar 
eigenlijk mag ik dat nog niet vertellen.

De jury legde in haar verslag ook hun vinger op de zere plek. 
Waren jullie het eens met de genoemde pijnpunten? 
Volmondig. De jury onderstreepte het gebrek aan signalisatie 
buiten en binnen in de bib. Volkomen terecht en we maken er 
op dit ogenblik werk van. Er worden signalisatieborden ont-
worpen om de bezoekers wegwijs te maken in de bibliotheek 
en bij uitbreiding in gans het gebouw. We hanteren daarbij ons 
nieuwe logo als basis. Het wordt mooi. Nog meer reden om 
eens langs te komen.

Ook moeten we meer aandacht besteden aan frontaalplaatsing, 
meer displays neerzetten en koffie op ons leesplein aanbie-
den. Allemaal terecht en ook daar wordt op dit moment werk 
van gemaakt. Voor mij was het trouwens vooral leerrijk wat de 
mystery guest ons te vertellen had. Want dat zijn punten waar 
we kunnen aan werken. Alleen daarvoor al moet je met zo’n 
wedstrijden meedoen.

Wat heeft de toekomst in petto voor de Beste Bibliotheek van 
Vlaanderen en Brussel? 
Als je vraagt naar mijn persoonlijke visie voor de toekomst? 
Dan kan ik alleen maar zeggen dat de bibliotheek in Vlaanderen 
alive and kicking is. Boeken waren altijd van deze wereld en 
zullen dat nog heel lang blijven. De bibliotheken worden meer 
en meer oases van rust, informatie, ontspanning en vooral ont-
moeting. Onze eigen missie hebben we aldus verwoord: “De 
bib van Herzele is een hedendaagse laagdrempelige bib waar 
iedere burger en elke organisatie zich thuis voelt en terecht kan 
voor informatie, lezen, levenslang leren, ontmoeting en cultu-
rele ontspanning.” Dit geldt, geloof ik, voor elke bibliotheek. 
Wij hebben daar nog aan toegevoegd: “Onze bib speelt een 
actieve rol in leesbevordering en mediawijsheid en werkt, waar 
mogelijk, zoveel mogelijk samen met andere organisaties. Ik 
denkt dat dit alles zegt, niet?

Ik wil daar alleen aan toevoegen dat er heel wat vernieuwende 
ideeën broeden in de bibliotheken. Zij moeten de mogelijkhe-
den krijgen en nog meer gestimuleerd worden om deze ideeën 
in praktijk te brengen. Het is vooral daar dat de vernieuwing 
moet gevoed worden en niet van bovenaf opgelepeld. 
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